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    Za nami wybory samorządowe, podczas
których wybieraliśmy radnych oraz wójta. Dlatego
też ten numer biuletynu „Dzieje się” zacznę od
podziękowań. Chciałbym wszystkim Państwu
podziękować za obdarzenie mnie kolejny raz
zaufaniem. Dziękuję również wszystkim tym,
którzy podczas kampanii wyborczej mnie
wspierali. Ze swej strony mogę zapewnić, że
dołożę wszelkich starań aby nie zawieść
Państwa oczekiwań. 

     Co dalej? Jakie będą kolejne lata? W ciągu
ostatniej kadencji udało się zmodernizować
ponad 130 odcinków dróg lokalnych oraz wiele
kilometrów sieci wodociągowej i kanalizacyjnej.
Zbudowaliśmy też skwer im. Gen.W.Sikorskiego.
Powstało wiele innych, mniejszych ale bardzo
potrzebnych inwestycji. Niedosyt infrastruktury
drogowej został w znacznym stopniu
zaspokojony, dlatego też następne pięć lat
powinno być nieco inne od poprzednich. 

    W przyszłości chciałbym położyć większy
nacisk na infrastrukturę oświatową, sportową
oraz rekreacyjną. Wiele z tych planów jest już
w trakcie opracowywania. Część z nich jest już
nawet gotowa do realizacji. Będę się starał,
żeby kolejne pięć lat, podobnie jak ubiegła
kadencja, obfitowały w przedsięwzięcia
podnoszące poziom życia mieszkańców
Gminy.  

    Co przed nami? W przestrzeni medialnej
zapowiada się wielkie zmiany w samorządach,
które z całą pewnością odczujemy. Ważne,
żeby do zmieniającej się rzeczywistości umieć
się dostosować. Przed nami też wielka
budowa, a właściwie trzy budowy drogowe.
Aktualnie prowadzone są procedury mające na
celu wyłonienie wykonawców na przebudowy
trzech odcinków dróg wojewódzkich na terenie
Gminy Hyżne. Wg informacji jakie uzyskujemy
z Podkarpackiego Zarządu Dróg Wojewódzkich
za trzy lata będziemy się cieszyć znacznie
lepszym połączeniem z Rzeszowem, co z kolei
znacząco wpłynie na nasze życie. Drugą wielką
inwestycją przewidzianą na kolejne lata do
budowy na terenie Gminy Hyżne jest gazociąg
Rozwadów-Strachocina. Będzie to inwestycja    
o strategicznym znaczeniu dla kraju.  

     Co jeszcze przed nami? Mocno wierzę, że
kolejna kadencja będzie jeszcze lepsza od
minionej - w każdym razie będę się starał, żeby
taką była. Tymczasem przed nami lato         
i wakacje. Korzystajmy z dobrodziejstw tej pory
roku. Życzę Państwu samych słonecznych dni  
i udanego wypoczynku. Zapraszam także
serdecznie wszystkich Państwa na najbliższe
imprezy plenerowe: Noc Świętojańską, Rajd
Rowerowy szlakiem rodowodu Gen.
Sikorskiego oraz V Dni Gminy Hyżne. Warto
oderwać się czasami od codziennych
obowiązków i zrelaksować w trakcie wspólnej
zabawy.
     

Bartłomiej Kuchta
Wójt Gminy Hyżne



    BAW SIĘ RAZEM Z NAMI!

     Wójt Gminy Hyżne serdecznie zaprasza na  
najbliższe imprezy plenerowe.

Już 22 czerwca (w sobotę) nad zalewem w
Dylągówce odbędzie się pełna tajemniczej aury
Noc Świętojańska.

Kolejny weekend - 30 czerwca (niedziela) to XII
Rajd Rowerowy szlakiem rodowodu Generała
Sikorskiego, z dwiema trasami (9 km dla rodzin z
dziećmi, oraz 16 km dla młodzieży i dorosłych).
Na uczestników czekają fajne nagrody.

Wreszcie, 13 i 14 lipca na stadionie w Dylągówce
odbędzie się największa impreza plenerowa roku
czyli V Dni Gminy Hyżne, z bogatym programem i
gwiazdami wieczoru (w sobotę Zespół Piękni i
Młodzi, w niedzielę Kamil Bednarek). Imprezę
zakończy pokaz fajerwerków i dyskoteka pod
gwiazdami.

SERDECZNIE ZAPRASZAMY!



    7 kwietnia 2024 r. w Polsce odbyły się wybory
samorządowe. Mieszkańcy miast i gmin
wybierali swoich przedstawicieli do rad gmin,
powiatów i sejmików województw oraz wójtów,
burmistrzów i prezydentów miast. W Gminie
Hyżne frekwencja wyborców wyniosła 59,37%.

WYBORY SAMORZĄDOWE 
KADENCJA 2024-2029

    Wójtem Gminy Hyżne na kadencję 2024-
2029 ponownie został wybrany BARTŁOMIEJ
KUCHTA  otrzymując 2154 głosów, co stanowi
66,01% poparcia mieszkańców. W wyborach
konkurował z Markiem Furą, który otrzymał
33,99% poparcia. Pan Bartłomiej Kuchta wygrał
wybory w pierwszej turze, ponieważ uzyskał
minimum 50 % wszystkich ważnych oddanych
głosów.

Wójt Gminy Hyżne

Rada Gminy Hyżne
   Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym w gminach do 20 tys. mieszkańców w skład rady gminy
wchodzi 15 radnych. W trzech okręgach wyborczych, z uwagi na to, że liczba zarejestrowanych
kandydatów była równa liczbie mandatów do obsadzenia, wyborów nie przeprowadzono,         
a kandydaci zostali radnymi bez głosowania. Byli to Henryk Jaworski, Jan Krowiak i Leszek
Ślemp.
     Ostatecznie do Rady Gminy Hyżne na kadencję 2024-2029 zostali wybrani:
Okręg nr 1: Urszula Korniak - 81,08% poparcia
Okręg nr 2: Iwona Kruła - 58,37% poparcia
Okręg nr 3: Henryk Jaworski
Okręg nr 4: Ryszard Litwin - 55,03% poparcia
Okręg nr 5: Dorota Prokop - 55,14% poparcia
Okręg nr 6: Szczepan Warchoł - 69,52% poparcia
Okręg nr 7: Artur Lampart - 53,85% poparcia
Okręg nr 8: Jacek Baran - 64,10% poparcia
Okręg nr 9: Stanisław Bator - 63,49% poparcia
Okręg nr 10: Jan Krowiak 
Okręg nr 11: Eugeniusz Nizioł - 80,67% poparcia
Okręg nr 12: Adrian Trzyna - 69,23% poparcia
Okręg nr 13: Leszek Ślemp 
Okręg nr 14: Dionizy Leśniak - 52,59% poparcia
Okręg nr 15: Jan Bator 56,68% - poparcia



STANISŁAW BATOR
Przewodniczący Rady 

IWONA KRUŁA
Wiceprzewodnicząca Rady

Członek Komisji ds. społeczno-gospodarczych

ADRIAN TRZYNA
Radny

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej
Członek Komisji skarg, wniosków i petycji  

SZCZEPAN WARCHOŁ
Radny

Członek Komisji skarg, wniosków i petycji 

JAN BATOR
Radny

Członek Komisji Rewizyjnej

JACEK BARAN
Radny

Członek Komisji skarg, wniosków i petycji 
Członek Komisji ds. społeczno-gospodarczych

HENRYK JAWORSKI
Radny

Członek Komisji Rewizyjnej
Członek Komisji ds. społeczno-gospodarczych 

URSZULA KORNIAK
Radny

Członek Komisji skarg, wniosków i petycji 
Członek Komisji ds. społeczno-gospodarczych

JAN KROWIAK
Radny

Członek Komisji skarg, wniosków i petycji 
Przewodniczący Komisji ds. społeczno-gospodarczych

ARTUR LAMPART
Radny

Członek Komisji Rewizyjnej 

DIONIZY LEŚNIAK
Radny

Członek Komisji ds. społeczno-gospodarczych 

RYSZARD LITWIN
Radny

Członek Komisji Rewizyjnej
Członek Komisji ds. społeczno-gospodarczych

UGENIUSZ NIZIOŁ
Radny

Członek Komisji skarg, wniosków i petycji  
Członek Komisji ds. społeczno-gospodarczych

DOROTA PROKOP
Radny

Członek Komisji Rewizyjnej 
Przewodnicząca Komisji skarg, wniosków i petycji 

LESZEK ŚLEMP
Radny

Członek Komisji Rewizyjnej
Członek Komisji ds. społeczno-gospodarczych 

SKŁAD RADY GMINY HYŻNE 
2024-2029 



    23 kwietnia 2024r. odbyło się ostatnie
posiedzenie VIII kadencji Rady Gminy Hyżne 2018-
2024. To historyczny moment, który był okazją do
podsumowań działalności Rady, która przez okres 5
lat odbyła 63 posiedzenia i podjęła 509 uchwał, w
większości jednogłośnie. Pamiątkowe podzięko-
wania z rąk Przewodniczącego Rady Gminy Hyżne
Bogusława Kotarby i Wójta Gminy Hyżne
Bartłomieja Kuchty otrzymali wszyscy radni
kończącej się kadencji. 
    

   Ostatnia sesja Rady Gminy Hyżne była
także okazją do złożenia podziękowań
sołtysom, którzy również w tym roku kończą
obecną kadencję. Podziękowania za dobrą
współpracę otrzymali również Zastępca Wójta
Gminy Hyżne Dionizy Beda, Skarbnik Gminy
Hyżne Monika Szmyd oraz Kierownik Referatu
Organizacyjnego Urzędu Gminy Magdalena
Buda. 
    Szanowni Państwo, dziękujemy za Waszą
ciężką pracę, zaangażowanie w rozwój
lokalnych społeczności oraz za troskę o dobro
naszych mieszkańców.



   6 maja br. odbyła się pierwsza, inauguracyjna
sesja Rady Gminy Hyżne na kadencję 2024-2029. 
Przed sesją o godz. 8:00 w Sanktuarium
Maryjnym w Hyżnem została odprawiona Msza
Św. w intencji nowej kadencji samorządu.
   Sesja rozpoczęła się o godz. 9:00. W pierwszej
kolejności Pan Grzegorz Jeziorski Przewo-
dniczący Gminnej Komisji Wyborczej w Hyżnem
wręczył zaświadczenie o wyborze na Wójta Gminy
Hyżne Panu Bartłomiejowi Kuchcie oraz
zaświadczenia o wyborze na Radnych Gminy
Hyżne następującym osobom: Jacek Baran, Jan
Bator, Stanisław Bator, Henryk Jaworski, Urszula
Korniak, Jan Krowiak, Iwona Kruła, Artur Lampart,
Dionizy Leśniak, Ryszard Litwin, Eugeniusz Nizioł,
Dorota Prokop, Leszek Ślemp, Adrian Trzyna,
Szczepan Warchoł.

   Ważnym momentem posiedzenia było złożenie
ślubowania przez Radnych, którzy od tego
momentu objęli mandat Radnych Gminy Hyżne. 

   W dalszej kolejności zostały przeprowadzone
wybory Przewodniczącego i Wiceprzewodni -
czącego Rady Gminy. Przewodniczącym Rady
Gminy Hyżne został wybrany Pan Stanisław
Bator, a Pani Iwona Kruła została wybrana na
Wice-przewodniczącą Rady Gminy. 

   Następnie ślubowanie złożył Pan Bartłomiej
Kuchta, który od tego momentu objął stanowisko
Wójta Gminy Hyżne na kadencję 2024-2029. 

I SESJA RADY GMINY HYŻNE NA
KADENCJĘ 2024-2029

I SESJA RADY GMINY HYŻNE NA
KADENCJĘ 2024-2029

     Ostatnim punktem zebrania był wybór
składu liczbowego i osobowego stałych komisji
Rady Gminy Hyżne. Przewodniczącym Komisji
Rewizyjnej, liczącej 7 osób, został Pan Adrian
Trzyna. Przewodniczącą Komisji Skarg,
wniosków i petycji, liczącej 7 osób, została Pani
Dorota Prokop. Przewodniczącym Komisji ds.
społeczno-gospodarczych, liczącej 9 osób,
został Pan Jan Krowiak. 
   Serdecznie Wszystkim gratulujemy          
i życzymy owocnej współpracy na rzecz
rozwoju naszej gminy oraz satysfakcji          
z pełnionej funkcji.



  Gmina Hyżne znalazła się na liście rankingowej projektu
„Cyberbezpieczny Samorząd”. 
      Jako jednostka samorządu terytorialnego otrzymamy 568 802,00 zł
dofinansowania na podniesienie bezpieczeństwa informacji.
    W ramach projektu zostanie podniesione bezpieczeństwo cyfrowe
urzędu, wdrożony Centralny System Bezpieczeństwa, monitoring sieci,
zostanie opracowany plan reagowania na incydenty bezpieczeństwa
oraz System Zarządzania Bezpieczeństwem Informacji. Pracownicy
urzędu zostaną przeszkoleni w tematyce cyberbezpieczeństwa      
z wykorzystaniem narzędzi praktycznych - symulatorem zagrożeń      
z zakresu cyberbezpieczeństwa, zostanie zakupiony również sprzętu
IT, m.in. serwer, NAS, Wirtualizacja pod Centralny System
Bezpieczeństwa, UPS, Biblioteki taśmowe, Oprogramowanie do
backupu danych i Switch.
     Projekt ma na celu przede wszystkim zwiększenie ochrony przed
atakami i wyciekami danych osobowych.
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    Na II piętrze Urzędu Gminy Hyżne
pojawiły się rzeźby (Mamuny) Pana
Ryszarda Jasińskiego, który pochodzi           
z Hyżnego.

   Serdecznie dziękujemy za tak wspaniały
prezent, cieszymy się że może on zdobić
budynek Urzędu Gminy Hyżne.

GMINA HYŻNE BĘDZIE 
CYBERBEZPIECZNYM SAMORZĄDEM 



MAMY DOFINANSOWANIE MALUCH+   
    
Kolejne pieniądze wędrują do Gminy Hyżne! Wójt Gminy
Hyżne Bartłomiej Kuchta podpisał umowę na dofinansowanie
z Programu MALUCH +  
    Pozyskaliśmy 610 507,52 zł dofinansowania, wkład własny
gminy wyniesie 51 146,38 zł, a łączna wartość zadania to w
sumie 661 653,90 zł  
     Na co przeznaczymy te pieniądze? 

powstanie dzięki nim dodatkowych 15 miejsc w żłobku
który będzie się mieścił w nowopowstającym budynku
przedszkola;
zostaną wykończone wnętrza; 
zakupimy meble, leżaczki, przewijaki, pościel,
wyposażymy szatnię;
zakupimy sprzęt bhp i p.poż;
zakupimy sprzęt komputerowy – multimedialny;
zakupimy zabawki.

    Kolędowanie to piękna polska tradycja,
która trwa od wieków po dzień dzisiejszy.
Polskie kolędy są wyjątkowe, melodyjne, pełne
wdzięku i prostoty. W kolędach z pewnością
odnaleźć można czystą poezję, najpiękniejsze
pomysły muzyczne, ale również wiele śladów
dawnych polskich obyczajów. Choć mają
charakter modlitewny, często bywają  wesołe,
a czasem nawet zabawne.
  
   W dniu 28.01.2024 r. w GOK w Hyżnem
tradycyjnie jak co roku odbył się Wieczór
Kolęd, w którym wzięli udział młodzi artyści –
uczestnicy zajęć wokalnych i nauki gry na
instrumentach organizowanych w GOK pod
kierunkiem p. Łukasza Wróbla.

   Zgromadzona publiczność mogła wysłuchać
wielu znanych kolęd i pastorałek min. utworów:
„Hej, bracia czy śpicie”, „Przychodzimy do
stajenki”, „Pastorałka od serca do ucha” oraz
„Świeć gwiazdeczko”, „Oj Maluśki, Maluśki” ,
„Do szopy hej pasterze” czy „Maleńka Miłość”. 

  Dziękujemy p. Łukaszowi Wróblowi za
przygotowanie uczniów. Serdecznie
dziękujemy za udział licznie zgromadzonej
publiczności, a dzieciom i młodzieży za pięknie
wyśpiewane i zagrane kolędy               i
pastorałki. Gratulujemy talentów i życzymy
dalszych sukcesów muzycznych.

Anna Lorenz-Filip
Dyrektor GOK



    Rokrocznie na przełomie stycznia i lutego Orkiestra
organizuje koncerty karnawałowe, prezentując bogaty i
różnorodny repertuar. 6 stycznia 2024 r. w Remizie OSP
w Dylągówce odbył się kolejny już taki koncert z udziałem
licznie zgromadzonej publiczności m.in. dr Ewy Leniart –
posłanki na Sejm RP, Bartłomieja Kuchty – wójta Gminy
Hyżne, Bogusława Kotarby – przewodniczącego Rady
Gminy Hyżne, prof. Anny Marek-Kamińskiej – prezes
Polskiego Związku Chórów i Orkiestr Oddział w
Rzeszowie, Marka Osaka – Honorowego Konsula
Republiki Czeskiej na Woj. Podkarpackie
    Wśród utworów publiczność miała okazję usłyszeć
największe przeboje polskiej i światowej muzyki
klasycznej i rozrywkowej. Często organizowane koncerty
Orkiestry  mają charakter charytatywny, gdzie zebrane
datki przeznaczane są osobom chorym i potrzebującym.
Tak też było w tym roku, kiedy to środki przeznaczono na
rehabilitację Maćka – członka OSP w Dylągówce.

NOWY AUTOBUS SZKOLNY
   Już wkrótce dojazd Naszych młodych Mieszkańców do szkół
diametralnie się zmieni! 29 lutego 2024 r. Wójt Gminy Hyżne Bartłomiej
Kuchta podpisał umowę z firmą Busimport PL Sp. z o.o. na zakup
autobusu szkolnego. Będzie to fabrycznie nowy, nowoczesny,
niskoemisyjny autobus ISUZU VISIGO posiadający 39 wygodnych miejsc
siedzących (w tym miejsce dla os. na wózku), wyposażony w specjalną
windę dla osób niepełnosprawnych, klimatyzacją oraz systemem
monitoringu wewnętrznego i zewnętrznego.

    Dotychczasowy autobus szkolny lata świetności ma już za sobą.
Został zakupiony z tzw. „drugiej ręki” i ma już ponad 20 lat. W ostatnim
czasie często nas zawodził, no co nie możemy sobie pozwolić, bo
komfort i bezpieczeństwo uczniów jest dla nas najważniejszy.

    Firma, która wygrała przetarg przedstawiła najlepszą ofertę cenową,
którą udało nam się jeszcze nieznacznie obniżyć w drodze negocjacji
cenowych. Łączny koszt zakupu autobusu wyniesie 1 242 300,00 zł z
czego 1 000 000,00 zł pokryjemy z otrzymanej Promesy ze środków
Rządowego Programu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych.
    Aktualnie autobus jest w produkcji, po jego dostarczeniu na pewno go
Państwu zaprezentujemy.



   W ubiegłym roku obchodziliśmy jubileusz 50-lecia
powstania ZPiT „Hyżniacy” . Planując obchody jubileuszowe
Gminny Ośrodek Kultury w Hyżnem zwrócił się  z propozycją
do osób, które niegdyś tańczyły w zespole, aby jako byli
członkowie również zaangażowali się w przygotowania
obchodów i zatańczyli ponownie na scenie podczas
galowego koncertu.   
   Dzięki szybkiej mobilizacji osób, które chętnie przyjęły tą
propozycję, już w marcu 2023 r. rozpoczęły się pierwsze
próby. Choreografem został Piotr Głowiak, który również      
w przeszłości pełnił tą funkcję w Zespole. Cotygodniowe
próby przyniosły świetne efekty bowiem Grupa Jubileuszowa
ZPiT „Hyżniacy” wystąpiła już w sierpniu podczas Dożynek
Gminnych w Brzezówce, gdzie zaprezentowała tańce
rzeszowskie, a następnie podczas Gali Jubileuszowej        
50-lecia Zespołu w Wojewódzkim Domu Kultury                   
w Rzeszowie. 
   Tancerze wyrazili chęć kontynuowania pracy w zespole
również po jubileuszu, tym samym Gmina Hyżne  
wzbogaciła się o drugą grupę taneczną, która będzie działać
przy Gminnym Ośrodku Kultury w Hyżnem, kultywując i
promując kulturę ludową Rzeszowszczyzny. 

    Grupa Jubileuszowa ZPiT „Hyżniacy”, prężnie się rozwija.
Obecnie liczy ponad 20 członków, którzy tworzą sekcję
taneczną i śpiewaczą. W tegorocznym sezonie letnich
imprez plenerowych ma już kilka propozycji występów. 
Życzymy zatem powodzenia i  samych sukcesów w tej
taneczno-muzycznej działalności, która ma niesamowitą
wartość dla dziedzictwa kulturowego naszego regionu. 

Anna Lorenz-Filip
Dyrektor GOK

HYŻNIACY" DOCZEKALI SIĘ WYDANIA PŁYTY  

 Z przyjemnością informujemy, że dotarły do nas egzemplarze
pierwszej wydanej płyty ZPiT "Hyżniacy"!
 To niezwykła podróż przez dźwięki ludowej muzyki
Rzeszowszczyzny.   
    Wydawcą jest Gminny Ośrodek Kultury w Hyżnem, dzięki
przekazanej nagrodzie przez Wójta Gminy Hyżne Bartłomiej
Kuchta dla ZPiT "Hyżniacy" z okazji 50-lecia działalności.   
    Wielkie podziękowania należą się również Wojewódzkiemu
Domowi Kultury w Rzeszowie za możliwość realizacji nagrań
na płytę w studio WDK 
 Zespołowi Pieśni i Tańca “Hyżniacy” SERDECZNIE
GRATULUJEMY.



ROBOTYKA WKRACZA DO
NASZYCH SZKÓŁ ! 

   Wójt Gminy Hyżne Bartłomiej Kuchta podpisał umowę na
realizację projektu „RaP STEAM – robotyka i programowanie       
w szkołach podstawowych z terenu województwa podkar-
packiego” 
     Dzięki podjętej współpracy w szkołach na terenie Gminy Hyżne
uczniowie klas 4-8 w ramach zajęć z informatyki będą się uczyć
także robotyki  Będzie to możliwe dzięki wyposażeniu szkół       
w zestawy robotyczne oraz wsparciu merytorycznym nauczycieli   
i kadry zarządzającej szkół. Robotyka pojawi się także w ramach
zajęć pozalekcyjnych.

  Projekt zakłada doposażanie szkół w latach 2024-2025,
natomiast same zajęcia dla uczniów mają rozpocząć się w 2025 r. 
 Z projektu będą korzystać następujące szkoły:

Szkoła Podstawowa im. św. Jana Pawła II w Wólce
Hyżneńskiej
Szkoła Podstawowej im. Św. Jana Kantego w Grzegorzówce;
Szkoła Podstawowa im. gen. Wł. Sikorskiego w Hyżnem
Szkoła Podstawowa im. Polskiego Czerwonego Krzyża       
w Dylągówce
Szkoła Podstawowa im. Tadeusza Gajcego w Szklarach.

   RaP STAEAM to projekt realizowany przez Województwo
Podkarpackie - Podkarpacki Zespół Placówek Wojewódzkich       
w Rzeszowie w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego
Plus, programu regionalnego Fundusze Europejskie dla
Podkarpacia 2021-2027, Priorytet FEPK.07 Kapitał ludzki gotowy
do zmian, Działanie FEPK.07.10 Kształtowanie kompetencji       
w zakresie robotyki i programowania. 
 

Będzie budowana
kolejna droga

   Gmina Hyżne zgodnie z uchwałą Zarządu
Województwa Podkarpackiego w Rzeszowie
otrzyma wsparcie finansowe w ramach
Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych w kwocie
110 000,00 zł.

   Otrzymane środki zostaną przeznaczone na
modernizację odcinka drogi dojazdowej do
gruntów rolnych w obrębie Hyżne na dz. o nr
ewid. 2002. Planowany zakres obejmie odcinek
drogi od granicy z gminą Błażowa w kierunku
przysiółka Zapady.

    Przypominamy, że w roku 2023 r. w ramach
m.in. środków z Funduszu Sołeckiego Sołectwa
Hyżne dokonano regulacji pasa drogowego
poprzez wykonanie prac geodezyjnych co
obecnie umożliwi wykonanie solidnej drogi
zapewniającej Właścicielom gruntów należyty
dojazd.
 
  Ostateczna wartość inwestycji zostanie
określona po wyłonieniu Wykonawcy, zadanie
będzie współfinansowane ze środków Gminy
Hyżne. 

  Obecnie rozpoczęliśmy prace związane           
z przygotowaniem dokumentacji umożliwiającej
realizację zadania.



REMONT REMIZY OSP W WÓLCE HYŻNEŃSKIEJ 

     Cieszy nas, że mieszkańcy po raz kolejny zdecydowali      
o przeznaczeniu funduszu sołeckiego na remont remizy.
Dzięki temu stopniowo nabierają one nowoczesnego wyglądu
i stają się wizytówką sołectwa 
      Tym razem możemy podziwiać efekty remontu w Remizie
OSP w Wólce Hyżneńskiej. Mieszkańcy przeznaczyli na ten
cel kwotę 35 500 zł z funduszu sołeckiego. Remont kosztował
finalnie 37 999,90 zł, brakującą kwotę dołożyliśmy z budżetu
gminy.
      Zakres prac obejmował : 

nadlewanie i równanie schodów; 
wykonanie iniekcji kremem iniekcyjnym;
wykonanie hydroizolacji poziomej posadzki; 
wykonanie termoizolacji poziomej; 
uzupełnienie tynków cementowo wapiennych 

        w miejscach iniekcji; 
ułożenie płytek gresowych (parter, piętro, schody); 
wykonanie cokolików;
wykonanie barierki ze stali nierdzewnej; 
odnowienie powłok malarskich - lamperie; 

     Prace wykonał Zakład Usług Komunalnych w Hyżnem.

     8 maja br. Wójt Gminy Hyżne Bartłomiej
Kuchta podpisał umowę na rewitalizację
zabytkowej kapliczki w Grzegorzówce. 

   Wykonawcą będzie firma AKANT PRO
Sp. z o.o. z siedzibą w Rzeszowie.

  Przypominamy, że na rewitalizację
kapliczki otrzymaliśmy dofinansowanie ze
środków Rządowego Funduszu Polski Ład,
Program Odbudowy Zabytków.
 
   Prace renowacyjne rozpoczną się już
wkrótce.



Ważne!
Osoba pobierająca świadczenie pielęgna-
cyjne, która sprawuje opiekę nad dzieckiem
w wieku do ukończenia 18. roku życia i która
będzie chciała po 31 grudnia 2023r. otrzymać
świadczenie pielęgnacyjne na nowych
zasadach, musi po tej dacie zrezygnować       
z pobierania świadczenia pielęgnacyjnego na
podstawie starych przepisów i złożyć
wniosek o przyznanie świadczenia pielęgna-
cyjnego na podstawie nowych przepisów.
Świadczenie pielęgnacyjne jednak nie będzie
przysługiwało jeżeli osoba wymagająca
opieki będzie miała przyznane prawo do
świadczenia wspierającego.

     Nowy rok 2024 przyniósł kilka zmian dla
osób pobierających świadczenie pielęgnacyjne.
Wynikają one z faktu wprowadzenia od               
1 stycznia świadczenia wspierającego.
  Na nowych przepisach świadczenie
pielęgnacyjne przysługuje wyłącznie osobom
sprawującym opiekę nad osobą z niepełno-
sprawnościami w wieku do ukończenia 18. roku
życia. Od 1 stycznia 2024r. osoby sprawujące
opiekę będą miały możliwość podejmowania
zatrudnienia lub innej pracy zarobkowej, jak
również będą miały możliwość pracy                
w gospodarstwie rolnym – bez ograniczeń.
Opiekunowi otrzymującemu świadczenie
pielęgnacyjne na nowych zasadach, który
będzie sprawował opiekę nad więcej niż jedną
osobą w wieku do ukończenia 18. roku życia
legitymującą się odpowiednim orzeczeniem       
o niepełnosprawności lub znacznym stopniu
niepełnosprawności, wysokość świadczenia
będzie podwyższona o 100% na drugą i kolejną
osobę, nad którą sprawowana jest opieka.
Warunkiem jednak będzie zawnioskowanie       
o podwyższenie tego świadczenia. 

   W przypadku śmierci osoby wymagającej
opieki, osoba pobierająca świadczenie
pielęgnacyjne zachowuje, do ostatniego dnia
miesiąca następującego po miesiącu, w którym
nastąpił zgon osoby wymagającej opieki, prawo
do tego świadczenia.

ZMIANY W �WIADCZENIU PIELĘGNACYJNYM 
ORAZ �WIADCZENIE WSPIERAJĄCE



  Świadczenie wspierające przysługuje
miesięcznie w wysokości:

220% renty socjalnej - jeżeli w decyzji
ustalającej poziom potrzeby wsparcia potrzebę
tę określono na poziomie od 95 do 100
punktów w skali potrzeby wsparcia, 
180% renty socjalnej - jeżeli w decyzji
ustalającej poziom potrzeby wsparcia potrzebę
tę określono na poziomie od 90 do 94 punktów
w skali potrzeby wsparcia, 
120% renty socjalnej - jeżeli w decyzji
ustalającej poziom potrzeby wsparcia potrzebę
tę określono na poziomie od 85 do 89 punktów
w skali potrzeby wsparcia, 
80% renty socjalnej - jeżeli w decyzji
ustalającej poziom potrzeby wsparcia potrzebę
tę określono na poziomie od 80 do 84 punktów
w skali potrzeby wsparcia, 
60% renty socjalnej - jeżeli w decyzji
ustalającej poziom potrzeby wsparcia potrzebę
tę określono na poziomie od 75 do 79 punktów
w skali potrzeby wsparcia, 
40% renty socjalnej - jeżeli w decyzji
ustalającej poziom potrzeby wsparcia potrzebę
tę określono na poziomie od 70 do 74 punktów
w skali potrzeby wsparcia.

    Kiedy można złożyć wniosek o świadczenie
wspierające do ZUS.
Świadczenie wspierające jest wprowadzane      
w trzech etapach. Harmonogram, zgodnie         
z którym świadczenie będzie dostępne, wygląda
następująco:

osoby, które mają od 87 do 100 pkt, mogą
ubiegać się o świadczenie od 2024 r.,
osoby, które mają od 78 do 86 pkt, mogą
ubiegać się o świadczenie od 2025 r.,
osoby, które mają od 70 do 77 pkt, mogą
ubiegać się o świadczenie od 2026 r.

Harmonogram ten nie dotyczy osób         
z niepełnosprawnością, na które ich opieku-
nowie 1 stycznia 2024 r. lub później pobierali     
z organu gminy świadczenie pielęgnacyjne,
specjalny zasiłek opiekuńczy albo zasiłek dla
opiekuna. Takie osoby będą mogły ubiegać się
o przyznanie świadczenia wspierającego już     
w 2024 r., jeśli w decyzji o poziomie potrzeby
wsparcia uzyskały co najmniej 70 punktów.
Ustalaniem prawa i wypłatą świadczenia
pielęgnacyjnego nadal będzie zajmował się
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej         
w Hyżnem, natomiast informacje dotyczących
przyznawania świadczenia wspierającego
będzie można uzyskać w ZUS.
                                                                                      

Katarzyna Rożek
Kierownik GOPS w Hyżnem

     A zatem świadczenie wspierające jest nowym
rodzajem świadczenia, które od dnia 1 stycznia
2024r. jest skierowane bezpośrednio do osób        
z niepełnosprawnościami, które uzyskają z Woje-
wódzkiego Zespołu do Spraw Orzekania o Niepeł-
nosprawności decyzję ustalającą poziom potrzeby
wsparcia od 70 pkt do 100 pkt.

  Przyznawanie i wypłacanie powyższego
świadczenia jest zadaniem Zakładu Ubezpieczeń
Społecznych na wniosek osoby z niepełno-
sprawnościami lub jej przedstawiciela.
     Osoba z niepełnosprawnościami, składając       
w ZUS wniosek o świadczenie wspierające może
zdecydować od jakiego miesiąca chce mieć
przyznane przez ZUS świadczenie wspierające.



   22 kwietnia 2024 r. w Międzynarodowy Dzień
Ziemi cała Polska przyłącza się do ogólno-
polskiej akcji #SprzątamyDlaPolski, której
głównym celem jest walka z zanieczy-
szczeniami w lasach, parkach, skwerach             
i innych terenach zielonych.
    Uczniowie Szkoły Podstawowej im. PCK      
w Dylągówce dwukrotnie w tym roku szkolnym
wzięli udział w akcji #SprzątamyDlaPolski,
zarówno  w edycji jesiennej, jak i wiosennej.
Zaopatrzeni w jednorazowe rękawiczki
ochronne oraz worki na śmieci przystąpili do
działania. Wybrali teren przy szkole oraz las
zwanym Gajem i wyczyścili najbliższą okolicę
ze wszystkich przydrożnych śmieci. 

Czyste miejsce 
jest 

ładniejsze !

    Chociaż nie towarzyszyła im słoneczna pogoda,
to uczestnicy bardzo zaangażowali się w tę akcję   
i dokładnie wykonali swoje zadanie W ten sposób
nie tylko jednorazowo posprzątali okoliczne tereny
zielone, ale także uświadomili sobie, jak ważna
jest odpowiedzialność za czystość środowiska,      
i że od każdego z nas zależy nasze bliższe i
dalsze otoczenia, w którym na co dzień żyjemy.
    Śmiało można stwierdzić, że uczniowie Szkoły
Podstawowej im. PCK w Dylągówce to EKO-
PATRIOCI! 

Agnieszka Rożek
Dyrektor SP w Dylągówce



    Gminny Konkurs Pieśni i Poezji Patriotycznej
„Strofy o Ojczynie” na stałe zagościł w tradycji
Szkoły Podstawowej im. gen W. Sikorskiego         
w Hyżnem. Tegoroczna XIII edycja, odbywająca
się pod hasłem: PATRIOTYZM W CODZIEN-
NOŚCI, zgromadziła 55 uczestników z całej
gminy. W wykonaniu uczniów usłyszeliśmy bardzo
ciekawie dobrane do tematu wiersze i piosenki –
wszystkie prezentacje zasługiwały na uznanie. 
   Od kilku lat nasze patriotyczne spotkanie
obejmuje swym patronatem IPN Oddział              
w Rzeszowie, wspierając nas atrakcyjnymi
nagrodami, zaś już od I edycji Konkursu, dzięki
Pracownikom Instytutu, rozwijamy naszą
historyczną wiedzę – stałym elementem uroczy-
stości jest przygotowana specjalnie dla uczniów
prezentacja. W tym roku Pan Marcin Bukała         
w niezwykle interesujący i nieszablonowy sposób
przybliżył nam postać Władysława Sikorskiego.
Okazuje się, że wielcy bohaterowie, jak nasz
Patron,  też zmagali się z trudnościami w szkole        
i czasem nawet otrzymywali słabe stopnie.
Niemniej wciąż są dla nas przykładem, że
wytrwałą pracą, rozwijaniem talentów i dążeniem
do spełnienia marzeń można wiele osiągnąć.
Doświadczyli tego uczestnicy konkursu: zarówno
młodsi – ci z klas IV – VI, jak i starsi – z klas VII      
i VIII, którzy, przygotowując się na niejednej
próbie, pokonali strach i wspaniale poradzili sobie
na scenie, prezentując talenty recytatorskie           
i wokalne. 

„…od kolebki do grobu ton ten idzie za tobą;
byle szmer, byle nuta, a już wiesz, że to tutaj…”

                                               K. I. Gałczyński



Niezwykle wzruszającą była recytacja jednej     
z uczestniczek, która przygotowała kompilację
tekstów NASZEJ hyżneńskiej Poetki, Pani Marii
Bednarek. Bo czyż to nie jest wyjątkowe, czytać
o naszej Małej Ojczyźnie wiersze, drukowane      
w tomikach poezji? Pani Marysiu, z serca
dziękujemy!

Za tymi daliami
 gdzie wysoka trawa,
w kołysce sadów, łąk i pól,
gniazdem dla ośmiorga piskląt
stał nasz rodzinny, drewniany dom.
Z komina snuł się dym za dymem,
miodem pachniały herbaty lipowe,
pęczniały pieśnią wełniane przędze,
fermentowało wino głogowe.

Tamta ziemia - z chałupy przez próg,
bosą nogą do ogrodu,
uczyła mnie wysokich kwiatów,
bez pogardy dla małych,
na niej - i kot mnie nie zawiódł.
Tamta ziemia, ciepła dla kurcząt gęsi,
niby kaczeńce przycupniętych,
pełna łozinowych koszyków,
z rozbrykanym barankiem
nad wstęgą Tatyny,
 uczyła mnie odporności trawy.
Tamta ziemia:
Tatyny,
baranka,
koszyków,
pisanek,
kwiatów…
Ziemia
 z kawałkiem podeszwy Ojca
i zgubionym na górach
 guzikiem Matki.

Dziś tylko przestrzeń za daliami
Mięciutka trawa głaszcze myśli
Dziś tylko w sobie zapłakałam
Przedpole jutra się oczyści.

     Swoją obecnością podczas konkursu w GOK-u
tradycyjnie już zaszczycili nas p. Wójt Bartłomiej
Kuchta oraz p. Sekretarz Dionizy Beda – zawsze
jest nam miło, gdy widzimy, że mamy stałe grono
sympatyków! Serdecznie dziękujemy też Paniom
Jurorkom: Karolinie Dormanow, Klaudii Bukale     
i Monice Piątek. Ich profesjonalna ocena pozwoliła
wyłonić laureatów, choć – jak podkreśliła     
p. Karolina Dormanow – wszyscy, którzy uczestni-
czyli w Konkursie, już są zwycięzcami! 
  Na nasze poetyckie spotkanie co roku
zapraszamy artystów spoza uczniowskich ław,
którzy mogą wystąpić w pozakonkursowej
kategorii „WYJĄTKOWI”- niestety, w ciągu tych 13
lat niewiele takich osób do nas dotarło… Ale
wciąż mamy nadzieję, że to się zmieni! 
   „Strofy o Ojczyźnie” to nie koniec naszego
humanistycznego „podboju świata”… Po raz drugi
wzięliśmy udział w Wojewódzkim Konkursie
„Sacrum w Literaturze i Sztuce”. I po raz drugi     
z powodzeniem! Dwie uczennice klasy 7., Hanna
Szul i Judyta Ossolińska, po przejściu eliminacji
rejonowych, znalazły się w gronie laureatów
wojewódzkiego finału tego wydarzenia,
otrzymując wyróżnienia w kategorii recytacji.
Możemy więc zawołać: Niech żyje poezja! I nasz
ojczysty język też! Jego miłośniczką i znawczynią
jest uczennica klasy 8., Klaudia Pasternak.     
W ubiegłym roku szkolnym została Ona
FINALISTKĄ Wojewódzkiego Konkursu Przedmio-
towego z Języka Polskiego, a w tym roku
osiągnęła szczebel najwyższy, uzyskując tytuł
LAUREATA. Udział w tym konkursie i pokony-
wanie kolejnych etapów oznaczało ciężką pracę
od września do marca. Ale nasza Klaudia to
wytrwała dziewczyna – i bardzo zdolna! Oprócz
ogromnej własnej satysfakcji i pogłębienia
polonistycznej wiedzy, tytuł LAUREATA oznacza,
że Klaudia zostaje zwolniona z Egzaminu
ósmoklasisty, otrzymując 100% punktów oraz
możliwość dostania się do dowolnej szkoły
średniej, którą sobie wybierze. Mamy nadzieję, że
tropem naszej Polonistki wyruszą kolejni
uczniowie. Ale to już w kolejnym roku szkolnym…

Justyna Ossolińska-Kawalec
Marta Słomiana

SP Hyżne



   Dnia 24.04.2024 r. miało miejsce w naszej
szkole niecodzienne wydarzenie – w ramach
wizytacji kanonicznej parafii pw. Narodzenia
Najświętszej Maryi Panny – Sanktuarium Matki
Bożej Łaskawej, naszą szkołę odwiedził Ks.
Biskup Stanisław Jamrozek w towarzystwie ks.
Marka Gajdy, Proboszcza Parafii. Przybył do nas
również Sekretarz Gminy – Zastępca Wójta Pan
Dionizy Beda. 
   Uczniowie śpiewem powitali Ks. Biskupa, po
czym w imieniu całej społeczności szkolnej
zacnych gości powitała p. Dyrektor Katarzyna
Szul. Następnie został wprowadzony sztandar        
i odśpiewano hymn szkoły, którego głęboka treść    
i zarazem przesłanie posłużyły do dalszych
rozważań. Dzieci i młodzież, korzystając z okazji,
zadawali ks. biskupowi pytania. Pytali m.in. o to  
„Jak zostać biskupem” i czy „biskup tylko się
modli”. Pojawiło się też pytanie „Jak być uczniem
Jezusa – dziś?”, nawiązujące do okolicznościowej
dekoracji.
   Ksiądz Biskup Stanisław odpowiadał na pytania
uczniów, mówił o zapatrzeniu w Chrystusa,           
o konsekwentnej wierze, o nadziei, którą ta wiara
przynosi i o ufności w Boże Miłosierdzie.  
Uczniowie przypominali swoim radosnym
śpiewem, że „Bóg jest tu, Bóg jest tam i w sercu
Go mam”, bo «Gdzie są dwaj albo trzej zebrani    
w imię moje, tam jestem pośród nich» (Mt 18, 20).
Po wystąpieniu uczniów ks. biskup zwrócił się do
zebranych w kilku zdaniach, podkreślając, jak 

„Uczeń Jezusa to…?”„Uczeń Jezusa to…?”„Uczeń Jezusa to…?”



wielką wartością dla dzieci i młodzieży jest
możliwość nauki i przebywania wśród innych
rówieśników w szkole. Jak ważna jest wiara w
życiu młodego człowieka.
      Za możliwość spotkania się Ksiądz Biskup
podziękował Pani Dyrektor szkoły, nauczy-
cielom, pracownikom, ale przede wszystkim
uczniom oraz wyraził swoją wdzięczność za trud
i poświęcenie, jakie wkładają w wychowanie
młodego pokolenia.  Ksiądz Biskup wniósł         
w mury szkoły wiele ciepła, życzliwości i radości,
dokonał wpisu w księdze pamiątkowej, ale
przede wszystkim w naszych sercach         
i w pamięci.
   Swoje odwiedziny zakończył wspólną
modlitwą, udzielając wszystkim pasterskiego
błogosławieństwa. Takie spotkania są
niewątpliwie czasem refleksji nad tym, co w
życiu jest dobre i wartościowe, zachęcają do
podejmowania coraz to nowych wysiłków do
pracy nad sobą.
      Spotkanie przebiegło w miłej i serdecznej
atmosferze. Wszystkim, którzy przyczynili się do
wspólnego świętowania, serdecznie dziękujemy.

s. Stanisława Buryło
SP Hyżne



   Pierwszy Dzień Wiosny świętowaliśmy bardzo
kolorowo i wesoło. Po długiej zimie z tęsknotą
wyczekiwaliśmy tego dnia, który nas nie zawiódł      
i przyniósł ze sobą upragnione słońce i wysoką
temperaturę. W klasach i na korytarzach naszej
szkoły pojawiły się wiosenne dekoracje. Zadaniem
każdego ucznia było ubranie się w kolorze
wylosowanym przez klasę. To dodatkowo
rozweseliło naszą szkołę.  W tym dniu, w naszej
szkole, nie zabrakło dobrej zabawy podczas
zorganizowanych konkursów. Jak co roku
uczniowie naszej szkoły pokazali, że potrafią
dobrze się bawić. Szkoda, że taki dzień zdarza się
tylko raz w roku.  

    Zbyt mało jeszcze osób ma świadomość, iż
tego właśnie dnia na całym świecie obchodzony
jest również Światowy Dzień Zespołu Downa
zwany także dniem „skarpetki nie do pary”.
Kombinacja liczb 21 i 3 – nie jest przypadkowa.
Trisomia 21 to obecność dodatkowego, trzeciego
chromosomu w 21. parze chromosomów, dlatego
21 marca (21.03) został symbolicznie wyznaczony
jako święto, szyld i hasło, które co roku zwraca
uwagę na zespół Downa. Znakiem solidarności     
z chorymi od kilku lat jest włożenie tego dnia
dwóch różnych skarpetek – najlepiej w wesołych
kolorach. Skarpetki nie do pary mają
symbolizować niedopasowanie społeczne               
i genotypowe.  
    Nasza szkoła co roku włącza się do akcji
mającej na celu szerzenie wiedzy dotyczącej
problemów i trudności z jakimi muszą się
codzienne zmagać osoby z Zespołem Downa. 

          Joanna Brodzicka
Dyrektor SP w Wólce Hyżneńskiej



  W Szkole Podstawowej im. 21 Brygady
Strzelców Podhalańskich w Brzezówce od marca
2023 roku realizowany jest program zajęć
pozalekcyjnych „Pływaj razem z nami”, w ramach
którego 25 uczniów z klas I-VII, systematycznie
uczestniczy w  zajęciach z nauki pływania na
pływalni  MOSiR w Łańcucie. Pod okiem
wykwalifikowanych instruktorów uczniowie            
w każdej grupie nabywają nowe umiejętności,
doskonalą techniki pływania i uczą się
współpracy. Opiekę nad dziećmi  podczas
każdego wyjazdu sprawuje społecznie dwóch
nauczycieli. Wyjazdy zorganizowane zostały z
inicjatywy rodziców i dają naszym uczniom
możliwość aktywnego,  miłego i pożytecznego dla
zdrowia spędzenia czasu wolnego po
zakończonych zajęciach w szkole.  Powszechnie
uważa się pływanie za jeden z najzdrowszych
sportów. 

   Ruch w wodzie harmonijnie kształtuje
sylwetkę i wpływa pozytywnie na postawę
ciała.  Pływanie ma również działanie
korekcyjne: poprawia siłę mięśni grzbietu,
brzucha, ramion i klatki piersiowej oraz
zwiększa pojemność płuc. Wymieniając zalety
uczestnictwa w takiej formie zajęć
pozalekcyjnych nie sposób pominąć jej
wpływu na sferę emocjonalno-społeczną
dzieci i młodzieży. Wspólne wyjazdy po
zakończonych zajęciach w szkole są czasem
integracji uczniów, budowania pozytywnych
relacji, opartych na przyjaźni, jak również
czasem kształtowania samodzielności         
i zaradności. 

 Elżbieta Sumara



     Cyberprzemoc to przemoc z użyciem urządzeń
elektronicznych, najczęściej telefonu bądź komputera.
Bywa określana także jako cyberbullying, nękanie,
dręczenie, prześladowanie w internecie. Niezależnie od
określenia, jej celem zawsze jest wyrządzenie krzywdy
drugiej osobie. 

    Cyberprzemoc to – podobnie jak przemoc
tradycyjna – regularne, podejmowane z preme-
dytacją działanie wobec słabszego, który nie może
się bronić. 

    
Niemal nieustanne przebywanie w internecie sprawia,
że przenoszą się tam także zjawiska i problemy znane   
z realnego świata. Jednym z nich jest przemoc, która
przybiera coraz bardziej wyszukane formy. Warto
pamiętać, że przemoc online sprawa taki sam ból           
i wywołuje identyczne konsekwencje jak ta ze szkolnych
korytarzy czy podwórek – jest rzeczywista, mimo że
dochodzi do niej w sieci. W Szkole Podstawowej im.
Tadeusza Gajcego w Szklarach ramach realizacji
programu profilaktyczno – wychowawczego zostali
zaproszeni do naszej szkoły przedstawicieli Policji         
z Komendy Wojewódzkiej Policji w Rzeszowie oraz        
z Centralnego Biura Zwalczania Cyberprzestępczości.
Funkcjonariusze przeprowadzili spotkanie z uczniami
klas starszych, którego tematem było zjawisko
cyberprzemocy oraz odpowiedzialności karnej nieletnich
za ich zachowanie i zagrożenia płynące z niewłaści-
wego używania Internetu. 

CYBERPRZEMOC  
(NIE)BEZPIECZNE DZIECI 
W SIECI ?

CYBERPRZEMOC  
(NIE)BEZPIECZNE DZIECI 
W SIECI ?



   Przygotowana prelekcja podejmowała jakże
aktualne i bardzo ważne zjawiska społeczne, tak
niebanalne wśród młodych osób. Należą do nich
cyberprzemoc, zjawisko hejtu w sieci, agresja
słowna oraz konsekwencje prawne związane         
z agresją w sieci.  Podczas zajęć przypomniano
uczniom, na czym polega nieodpowiednie
zachowanie w Internecie i czym jest zawiść w sieci.
Funkcjonariusze policji omówili z młodzieżą
pozytywne strony korzystania z Internetu, takie jak
np. poszerzanie wiedzy czy też możliwość
zawierania znajomości, także z rówieśnikami         
z zagranicy. Należy jednak pamiętać o niebezpie-
czeństwach, które niesie ze sobą Internet.
  Panie policjantki zwróciły uwagę na rodzaje
przestępstw i wykroczeń, które najczęściej
popełniane są w sieci. Dokładnie omówiły zjawisko
hejtu, uświadamiając równocześnie uczniom, jak
wielką krzywdę mogą wyrządzić drugiej osobie
poprzez niewłaściwe, a wręcz obraźliwe słowo,
wyśmiewający innych komentarz, zamieszczone        
w sieci zdjęcie czy filmik krzywdzący kogoś.
Zaprezentowały uczniom sposoby, jak radzić sobie   
z hejtem, jak reagować na wulgarne i obraźliwe
komentarze. Uczniowie zostali równocześnie
poinformowani do kogo można zwrócić się o pomoc.
Zachęcano, aby nie przechodzili obojętnie, kiedy
zauważą niepokojące zjawisko w Internecie. Młodym
słuchaczom uświadomione zostały konsekwencje
prawne oraz kary, jeśli ktoś dopuści się czynu         
w zakresie cyberprzemocy. Dodatkowo zostały
wyświetlone filmy unaoczniające skalę problemu
wśród młodzieży, a na zakończenie mieli okazję
uzyskać odpowiedzi na nurtujące ich pytania.
Pamiętajmy, że nikt w sieci nie jest anonimowy,        
a każde użycie komputera pozostawia ślady.
  Podobne – jak z uczniami dzień wcześniej –
spotkanie z pracownikami Policji odbyło się w szkole
8 maja, podczas zebrania z rodzicami. Tematem
była również cyberprzemoc, hejt w sieci,
uzależnienia wśród nastolatków od telefonów,
laptopów, gier komputerowych, mediów
społecznościowych. Zostały poruszane również
zagadnienia odpowiedzialności karnej nieletnich za
ich zachowanie oraz zagrożenia płynące z niewła-
ściwego używania Internetu.              

     Policjanci omawiali szczegółowo te niezwykle
istotne zagadnienia, a tak niestety częste wśród
współczesnej młodzieży. Pamiętajmy, że najlepszą
ochronę dla dzieci przed tymi negatywnymi oraz
niebezpiecznymi zjawiskami zapewniają dom i najbli-
ższa rodzina, a więc rodzice. 



   Prowadzący spotkanie zwracali uwagę opiekunów
prawnych na to, jak ważna jest nieustanna rozmowa     
z dziećmi, systematyczna i wnikliwa obserwacja ich
zachowania, utrzymywanie dobrych relacji, wzajemne
rozwiązywanie problemów dzieci, wspólne spędzanie
czasu, organizowanie im czasu wolnego. Należy
podkreślić, że to właśnie rodzic powinien być
autorytetem dla dziecka, dawać dobry przykład,
otaczać opieką, wspierać w każdej sytuacji, darzyć
miłością rodzicielską. Jednak nie można również
zapominać o tym, że rodzic musi ustalać zasady, które
będą przestrzegane w domu, być konsekwentnym,      
a także wymagającym wobec dziecka, a nie wyręczać
we wszystkim. Należy jednocześnie uczyć
odpowiedzialności za własne czyny i ponoszenia za nie
konsekwencji. To daje dziecku poczucie stabilizacji       
i pewności. Nade wszystko pamiętać należy, że
najważniejsze są: zdrowie oraz prawidłowy rozwój
dziecka w atmosferze spokoju i bezpieczeństwa. 
   Mamy nadzieję, że po spotkaniu uczniowie będą       
z rozwagą korzystać z Internetu, co uchroni ich przed
niebezpieczeństwami i pozwoli uniknąć wielu błędów.

Gdzie rodzic i dziecko mogą szukać pomocy?

800 100 100 – TELEFON DLA RODZICÓW
I NAUCZYCIELI 

 
   Bezpłatna i anonimowa pomoc telefoniczna           i
online dla rodziców/opiekunów i nauczycieli, którzy
potrzebują wsparcia i informacji w zakresie
przeciwdziałania przemocy, a także pomocy
psychologicznej dzieciom przeżywającym kłopoty      
i trudności, takie jak: agresja i przemoc w szkole,
cybeprzemoc i zagrożenia związane z nowymi
technologiami, wykorzystanie seksualne, kontakt     
z substancjami psychoaktywnymi, depresja               
i obniżony nastrój, myśli samobójcze, zaburzenia
odżywiania.

800 12 12 12 – DZIECIĘCY TELEFON
ZAUFANIA RZECZNIKA PRAW

DZIECKA

WŁĄCZ SIĘ!
 WYŁĄCZ CYBERPRZEMOC!

KONIEC ZE SKŁADANIEM PAPIEROWYCH
WNIOSKÓW O DOWÓD OSOBISTY.  

   Od stycznia Polacy nie muszą już wypełniać
papierowych formularzy, by złożyć wniosek     
o wydanie dowodu osobistego. Dokument
składa się w formie cyfrowej i podpisuje na
specjalnie do tego przeznaczonym urządzeniu
tzw. Signature pad.  Zmiany w procedurze
wydawania dowodów osobistych wymusiła
ustawa o mObywatelu.
  Zmienił się też proces odbioru dokumentu.
Nie trzeba już podpisywać "papierowego"
formularza odbioru dowodu osobistego, lecz
formularz elektroniczny, który również trzeba
podpisać na specjalnie do tego przezna-
czonym urządzeniu.
  W Urzędzie Gminy Hyżne nowy dowód
osobisty wyrobisz w pok. nr 16 na III piętrze.
Zapraszamy!  

Cyfryzacja Urzędu
Stanu Cywilnego



     We współczesnym świecie często zdarza się, że
nie tylko dzieciom, ale też dorosłym brakuje dobrych
manier. Kiedyś dobre wychowanie było bardzo
cenione, dzisiaj wielu twierdzi, że to relikt przeszłości    
i lepiej zachowywać się spontanicznie, bo po co komuś
jakieś regułki i zasady postępowania? Po co w ogóle
być grzecznym, uprzejmym i życzliwym? Ano po to,
aby zgodnie współżyć z innymi ludźmi.
   Problemy zgodnego współżycia między ludźmi
noszą nazwę - etykieta, savoir-vivre, bon ton, dobre
maniery, dobre obyczaje. Zasady savoir-vivre'u
dotyczą przede wszystkim kilku głównych dziedzin
życia:
• nakrywania, podawania do stołu i jedzenia oraz picia,
• wyglądu, prezencji  i właściwego ubioru,
• form towarzyskich (np. w miejscu pracy, w rodzinie,
na przyjęciach),
• komunikacji (także telefonicznej i internetowej),
• zachowania się w szczególnych sytuacjach.
   Ważnymi  cechami człowieka są uprzejmość,
uczciwość, szacunek i życzliwość. Obowiązują one
zawsze, wszędzie i wobec każdego. Marek Markiewicz  
w  książce „Poradnik dobrych obyczajów” pisze: …nie
wystarczy przecież powiedzieć – bądź uczciwy, trzeba
także wskazać, jak ta uczciwość w konkretnych
sytuacjach ma wyglądać…, dlatego my w naszej
szkole postanowiliśmy to zrobić i realizowaliśmy
projekt wychowawczo - edukacyjny pt. 

Jako sprzęty z drzewa bez koniecznej 
politury nie będą ponętne dla oka, jako
obraz pędzla wielkiego mistrza bez 
odpowiednich ram wiele straci na swej wartości,
tak wychowanie bez obyczajności zupełne
i wykończone nie będzie

Piotr Ignacy Legatowicz 

W Szkole Podstawowej im. św. Jana Kantego
w Grzegorzówce wprowadzamy modę na

dobre obyczaje!

„Obowiązkowo - grzecznie i zdrowo!” Głównym jego
celem było propagowanie zasad kulturalnego
zachowania w sytuacjach dnia codziennego,
budzenie szacunku do języka polskiego, a także
propagowanie zasad zdrowego stylu życia. Dobre
wychowanie, kultura ułatwiają codzienne kontakty
międzyludzkie. Ludzie dobrze wychowani lepiej
radzą sobie w pracy i różnych sytuacjach dnia
codziennego, a prowadzenie zdrowego stylu życia
uchroni przed wieloma chorobami. Dlatego należy
dobre maniery i zdrowy styl życia wpajać dzieciom
od najmłodszych lat. Za to odpowiedzialni są przede
wszystkim rodzice, a rolą nauczycieli,
wychowawców jest ich wspierać. 
    Projekt „ Obowiązkowo - grzecznie i zdrowo!”
angażował uczniów  klas I – VIII i  realizowany był
podczas zajęć z wychowawcą, pedagogiem, zajęć
dydaktycznych od lutego do  maja 2024 r.  
Uczniowie  brali udział w zajęciach na temat zasad
savoir-vivre'u oraz zdrowego stylu życia, a także
wykonywali zadania  biorąc udział w między-
klasowej rywalizacji. Wśród naszych propozycji  
znalazły się zajęcia plastyczno – techniczne, gry        
i zabawy a także prace grupowe. Program
realizowaliśmy w przekonaniu, że nasze działania
będą miały pozytywne odzwierciedlenie w życiu
naszej szkoły, podniosą poziom kultury osobistej
naszych uczniów oraz przyczynią się do dbania      
o zdrowie. 
     Program na pewno będziemy kontynuować       
w kolejnych latach.

Grzegorz Jeziorski
Dyrektor SP w Grzegorzówce



    Pełni energii, zaangażowani w życie kulturalne          
i społeczne oraz zawsze gotowi do działania – tacy są
SENIORZY z gminy Hyżne zrzeszeni w powstałym 5
lat temu przy Gminnym Ośrodku Kultury w Hyżnem
Klubie Seniora „AKTYWNI”.
   W styczniu b.r. obchodziliśmy 5-lecie jego
powstania, toteż 18 stycznia Seniorzy zaakcentowali
swoje święto miłym spotkaniem w Starej Mleczarni, a
wcześniej uczestniczyli we Mszy Świętej odprawionej
w ich intencji w Klasztorze O O. Dominikanów w Borku
Starym.Przy tak wyjątkowej okazji nie mogło
zabraknąć życzeń, kwiatów, tortu i szampana,             
z którymi przybyli wójt gminy Hyżne Bartłomiej Kuchta
wraz z p. skarbnik Moniką Szmyd dyrektorem GOK
Anną Lorenz Filip i księgową Renatą Szpalą. 
      Jubileusz 5-lecia huczniej świętowaliśmy 8 lutego
w Tłusty Czwartek podczas zorganizowanej w GOK-u  
zabawy, przy muzyce pełnej tańca, śmiechu i radości!
      Klubowi Seniora życzymy dalszych sukcesów, sił,
a także energii, by kolejne pomysły i wyzwania, jakie
się przed Wami  pojawią, mogły zostać z powo-
dzeniem zrealizowane!
    Dziękujemy Wam za Waszą obecność, wsparcie      
i doświadczenie, którym się z nami dzielicie, a p.
Przewodniczącej Krystynie Majchrowskiej za ogrom
pracy i serca jakie wkłada na rzecz Klubu.

Anna Lorenz-Filip
Dyrektor GOK

 Klubu Seniora Aktywni



     Hyżneński Jarmark Wielkanocny odbył się 24
marca na Skwerze Sikorskiego w Hyżnem już po raz
drugi. Mimo pochmurnej i lekko deszczowej pogody na
placu zrobiło się gwarno i kolorowo. Liczni wystawcy
prezentowali swoje wyroby rękodzielnicze. Można było
zakupić smaczne ciasta, pyszne potrawy, świąteczne
ozdoby i stroiki, wyroby drewniane, wyjątkowe świece
sojowe oraz wiele innych produktów własnoręcznie
wykonanych przez lokalnych rzemieślników.
Zwiedzający mogli posilić się pysznym żurkiem, oraz
gorącymi napojami. Ponadto Gospodarz naszej gminy
p. Bartłomiej Kuchta przechadzał się między stoiskami
częstując  wszystkich uczestników słodkimi
czekoladowymi jajkami.  
    Na jarmarku obecny był również Wielkanocny
Króliczek wraz ze swoją ekipą animatorek, które
organizowały wiele atrakcji dla dzieci w postaci gier,
zabaw i animacji, powodując śmiech i radość wśród
najmłodszych.
Dodatkowym punktem programu podczas wydarzenia,
było rozstrzygnięcie corocznego konkursu zorgani-
zowanego przez GOK na „Najpiękniejszą Pisankę
Wielkanocną”. 
   Konkurs odbywał się w 2 częściach: pisanka
tradycyjna i współczesna, które podzielono na 3 grupy
wiekowe. Łącznie do konkursu wpłynęło 68 prac
wykonanych różnymi technikami plastycznymi               
i z różnych rodzajów materiałów. 

II HYŻNEŃSKIII HYŻNEŃSKI
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  II Hyżneński Jarmark Wielkanocny był
wspaniałą okazją do wspólnego spędzenia
czasu,  poznania lokalnych i regionalnych
tradycji oraz zwyczajów związanych ze święta-
mi wielkanocnymi.
    Wszystkim wystawcom i rękodzielnikom oraz
przybyłym gościom  składamy serdeczne
podziękowania za uczestnictwo. 

   Wydarzenie zostało zorganizowane dzięki
otrzymanemu dofinansowaniu z LGD Lider
Dolina Strugu na realizację zadania pn.
„Hyżneńskie Jarmarki Świąteczne”, w ramach
Grantu nr 2/2023/G pn. „Aktywizacja
mieszkańców na rzecz rozwoju obszaru Doliny
Strugu poprzez organizację imprez, włączenie
seniorów w życie społeczne obszaru oraz
inwestycje w infrastrukturę turystyczną”,         
w ramach poddziałania „Wsparcie na
wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju
lokalnego kierowanego przez społeczność”,
objętego Programem Rozwoju Obszarów
Wiejskich na lata 2014 – 2020.Europejski
Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów
Wiejskich: Europa inwestująca w obszary
wiejskie

Anna Lorenz-Filip
Dyrektor GOK



    14 marca b.r. w Gminnym Ośrodku Kultury             
w Hyżnem, pod honorowym patronatem Instytutu
Pamięci Narodowej oddział w Rzeszowie, odbyła się
konferencja pn. „Gdy życie było walką”, która
zgromadziła liczną grupę pasjonatów historii. Wśród
przybyłych gości obecni byli m.in. dr Ewa Leniart –
poseł na Sejm RP, Stanisław Kruczek –
wicemarszałek Województwa Podkarpackiego, Antoni
Ossoliński – radny Powiatu Rzeszowskiego, Jadwiga
Kupiszewska i Józef Pałac– zaprzyjaźnieni  z Gminą
Hyżne artyści z Rzeszowa oraz krewni ppłk. Józefa
Maciołka z Futomy p. Helena Mazur i Władysław
Panek.

Swoje wykłady wygłosili:
Dr Wojciech Hanus - od 2009 r. pracownik IPN
Rzeszów. Naukowo zajmuje się dziejami podziemia
niepodległościowego po 1944 r. i aparatu
bezpieczeństwa PRL, a także relacjami polsko-
żydowskimi w okresie II wojny światowej. Autor
licznych publikacji i książek. Wygłoszony przez niego
wykład nosił tytuł:„Zrzeszenie Wolność i Niezawisłość
–  największa powojenna organizacja niepodle-
głościowa w Polsce”.

Dr Marcin Bukała – absolwent historii Uniwersytetu
Rzeszowskiego. Od 2007 r. pracownik IPN Rzeszów,
od roku jest naczelnikiem Oddziałowego Biura
Edukacji Narodowej IPN w Rzeszowie. Naukowo
zajmował się historią polskiej wsi, ruchu ludowego i
kryzysami społecznymi w PRL. Autor lub współautor
ośmiu książek, w tym publikacji: Nieborów i jego
mieszkańcy w starej fotografii (wspólnie z Jackiem
Baranem; pierwszy album o miejscowości z naszej
gminy) oraz Od projektu do realizacji : historia
budowy Szkoły Podstawowej imienia gen.
Władysława Sikorskiego w Hyżnem (1959-1972).      
Dr Marcin Bukała zaprezentował wykład pt.
“Powojenne losy żołnierzy Armii Krajowej z Placówki
AK Hyżne” . 

Konferencja
GDY ŻYCIE BYŁO WALKĄ



Dr Małgorzata Kutrzeba - absolwentka historii na
WSP w Rzeszowie, nauczycielka historii w Zespole
Szkół w Błażowej, prezes Towarzystwa Miłośników
Ziemi Błażowskiej i redaktor „Kuriera Błażowskiego”,
kustosz Społecznego Muzeum Ziemi Błażowskiej.
Pedagog z doświadczeniem i wieloma osiągnię-
ciami. Młodzież pod kierunkiem Pani Małgorzaty
zdobywa laury w konkursach i projektach
regionalnych oraz ogólnopolskich. Autorka
kilkunastu publikacji nt. historii regionu, m. in.
książek Piątkowa w powiecie rzeszowskim; Dzieje
majętności błażowskiej od XVII do XIX wieku.
Ludność; Błażowa w starej fotografii – zachować dla
przyszłych pokoleń; Emigracja mieszkańców
Błażowej i regionu na przestrzeni XIX, XX i XXI w. –
wybór czy konieczność. W 2023 r. wydała książkę
Gdy życie było walką. Podpułkownik Józef Maciołek
(1900-1973), pierwszą w polskiej historiografii
biografię szefa Delegatury Zagranicznej WiN, do
której nawiązywał tytuł konferencji.
 
   Konferencja stanowiła znakomitą okazję do
integracji środowiska, wymiany wiedzy oraz
rozważań nad przeszłością. Dziękujemy wszystkim
za udział. 

Anna Lorenz-Filip
Dyrektor GOK



WERNISAŻ MALARSTWA
MAGDALENY SŁUPEK

    1 marca w Gminnym Ośrodku Kultury w Hyżnem
odbył się wernisaż malarstwa Magdaleny Słupek
(Nahirny) pn. "Dwa Światy". Uczestnicy wernisażu mieli
okazję zobaczyć na żywo  2 piękne wystawy prac:
obrazy z serii pt. "Księga Rodzaju" inspirowane
cytatami z Biblii oraz obrazy prezentujące martwą
naturę - seria pn. "W domowym zaciszu". 
    Magdalena Słupek mieszka w Wólce Hyżneńskiej,
„żyjąc” malarstwem i sztuką każdego dnia, miesiąca     
i roku. Jest to integralna część jej życia, ściśle
związana i powiązana z nią. Jest też dla niej motorem
napędowym do innych działalności, a przede
wszystkim ogromną lekcją pokory, uczącą cierpliwości   
i kształtującą charakter.
   Serdecznie gratulujemy Artystce wszystkich dzieł       
i życzymy dużo inspiracji w tworzeniu kolejnych.

Anna Lorenz-Filip
Dyrektor GOK

 



WERNISAŻ FOTOGRAFII
ANDRZEJA BŁOŃSKIEGO

    W ramach tegorocznej Europejskiej Nocy Muzeów,
która przypadła na 18 maja, Gminny Ośrodek Kultury
w Hyżnem zorganizował  wernisaż wystawy fotografii
pt. „Żywioły i Zjawiska” autorstwa utalentowanego
artysty, Andrzeja Błońskiego. 
    Na wernisażu autor zaprezentował piękne fotografie
przedstawiające burze, gwiazdy, wschody słońca,
zorze polarne, jak również fotografie pochodzące ze
Szwajcarii, gdzie od kilku już lat fotografuje tamtejszy
krajobraz w ramach cyklicznego projektu.
Andrzej Błoński utalentowany i pełen pasji mieszkaniec
Grzegorzówki w gminie Hyżne, który fotografią
interesuje się już od szkoły podstawowej. Jest
stypendystą Ministra Kultury i Dziedzictwa
Narodowego za projekt pn. „Szczyty wiary”,
prezentujący różne religie obecne w Polsce.
   Jego poruszające prace emanują wrażliwością na
detale i tajemniczością otaczającego świata.
Fotografuje krajobrazy, wschody słońca, burze,
gwiazdy, ukazując w nich niepowtarzalne piękno           
i magię chwil. Ponadto zajmuje się również fotografią
dokumentalną i reportażową. 
    Artysta może poszczycić się licznymi nagrodami        
i wyróżnieniami, takimi jak I miejsce w Otwartych
Mistrzostwach Fotograficznych w Olsztynie czy
Wyróżnienie w Międzynarodowym Konkursie Astro-
fotograficznym.
    Wystawę powernisażową będzie można obejrzeć już
niebawem w gablotach na Skwerze Sikorskiego          
w Hyżnem. Gratulujemy Andrzejowi  pięknej i pełnej
emocji wystawy i życzymy dalszych sukcesów w pracy
artystycznej, aby ta pasja przynosiła nieustanną radość
i satysfakcję.

Anna Lorenz-Filip
Dyrektor GOK



    W to wyjątkowe święto Gminny Ośrodek Kultury w
Hyżnem jak co roku zorganizował klimatyczne
spotkanie, w którym wzięły udział mieszkanki naszej
Gminy. Spotkanie rozpoczął Wójt Gminy Hyżne
Bartłomiej Kuchta składając wszystkim Paniom
życzenia oraz obdarowując kwiatami i prezentami.
Gościem wieczoru był Grzegorz Barć - lider i
wokalista zespołu Żmije który w refleksyjny i
poetycki sposób zaprezentował swoje autorskie
utwory muzyczne. 

  Kolejnym punktem programu była prezentacja
produktów aloesowych dla zdrowia i urody firmy
Forever w wykonaniu p. Jolanty Bukały, za co
serdecznie dziękujemy. 

8 marca8 marca
Dzień Kobiet
Dzień Kobiet

   W naszym spotkaniu wzięła również udział  p.
Małgorzata Mięsowicz - dietetyk kliniczny, która
przestawiła bardzo interesujący wykład jak odżywiać
się by być piękną i zdrową. Następnie
przygotowywaliśmy i degustowaliśmy pyszne,
zdrowe i pożywne koktajle.
   Druga część spotkania obfitowała w luźne
rozmowy przy kawie i herbacie oraz przygotowanych
słodkościach. Nie obyło się również bez losowania
nagród, wśród których główną nagrodą były 3
vouchery na masaż refleksyjny ufundowane przez p.
Monikę Olech ze Szklar, która trudni się właśnie w
tym fachu, za co serdecznie dziękujemy!

   Bardzo serdecznie dziękujemy wszystkim Paniom
za tak liczne przybycie i raz jeszcze składamy Wam
najserdeczniejsze życzenia, dużo zdrowia, radości i
aby Wasz „Dzień Kobiet” trwał cały rok.

Anna Lorenz-Filip
Dyrektor GOK



     Duma! To słowo, które ciśnie się na usta każdemu,
kto może pochwalić się zdolnymi uczniami, którzy chcą
brać udział w konkursach. 
Emilia Zając z kl. IV to wybitnie uzdolniona plastycznie
uczennica. Talent swój rozwija już od wielu lat czyniąc
ogromne postępy w swojej artystycznej pracy.
Charakteryzuje ją duża aktywność w grupie, otwartość
i pomysłowość artystyczna. Jej prace ujawniają
rozwiniętą wyobraźnie oraz sprawność manualną.
Chętnie uczestniczy w konkursach plastycznych oraz
samodzielnie podejmuje się wielu tematów. Warto
podkreślić te największe, które są wymarzonymi
sukcesami uczniów kl. I-VIII 
     W XII Międzynarodowym Konkursie Plastycznym
"Wesołego Alleluja" – Emilia została laureatką              
I miejsca. Konkurs został zorganizowany przez Szkołę
Podstawową im. bł. ks. Jerzego Popiełuszki w Woli
Zgłobieńskiej, do którego zostały zaproszone
przedszkolaki oraz uczniowie szkół podstawowych      
z kraju i ze świata.
   W III Edycji Ogólnopolskiego Konkursu Plasty-
cznego “Być jak Anna” w kategorii klas 4-5 – Emilka  
została laureatką I miejsca, a wyróżnienie przypadło
Emilii Dziopak.
   Organizatorem konkursu była Publiczna Szkoła
Podstawowa im. Króla Władysława Jagiełły i Anny
Jenke w Zespole Szkół w Błażowej. Warunkiem
uczestnictwa w konkursie było wykonanie pracy
plastycznej, będącej własną interpretacją tematu „Być
jak Anna”- co w obecnej sytuacji można zrobić, aby
postępować tak, jak Anna Jenke? 

   W XXIV Edycji Wojewódzkiego Konkursu
„Podkarpacka Tęcza” pod hasłem „Legendy
Podkarpacia – ludzie, miejsca, historia” – Emilia
uzyskała I miejsce. To wielki sukces uczennicy
naszej szkoły i wyróżnienie wśród młodzieży         
z całego Podkarpacia. Dzięki takim inicjatywom
Podkarpacie może być dumne z młodych pokoleń,
które nie tylko pielęgnuje dziedzictwo swoich
przodków, ale także tworzy nową cząstkę naszej
kultury. Emilia brała również udział w 54
Międzynarodowym Konkursie Plastycznym – Pentel.  
Wprawdzie czekamy jeszcze na wyniki konkursu,
ale sam udział wywołał w nas wielkie emocje.
Wyróżnione dzieci otrzymują prestiżowe medale       
i certyfikaty, które stanowią dowód uznania         
i motywują do dalszej pracy twórczej! 
     Wybrane dzieła będą prezentowane na wystawie
w Tokio, a później w Osace i innych miastach
japońskich oraz za granicą. Sam fakt udziału w tak
wielkim wydarzeniu jest dla nas ogromnym
wyróżnieniem. Z niecierpliwością oczekujemy
wyników. Po cichu liczymy na wygrane.

Elżbieta Łuka
SP Hyżne



ZAINSTALUJ
DARMOWĄ APLIKACJĘ

Dlaczego warto zainstalować aplikację?
Będziesz miał najświeższe informacje z życia gminy,
Nie przegapisz terminu wywozu odpadów,
Zgłosisz odczyt wodomierza,
Oglądniesz sesję rady gminy,
Dziura w drodze? Awaria oświetlenia? Inny problem?
Możesz zgłosić w aplikacji, zajmiemy się tym!
Zagłosujesz w ankietach i wyrazisz swoją opinię,
Bo jest fajna i darmowa!

Dołącz do ponad 1500 osób, którzy już
mają aplikację Gminy Hyżne na swoim

telefonie!

      Jakiś czas temu złożyliśmy do programu regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia wniosek    
o dofinansowanie projektu pn. „Kompleksowa cyfryzacja w Gminie Hyżne – administracja bliżej mieszkańców”. 
W marcu  okazało się, że dostaliśmy dofinansowanie w wysokości 2,7 mln zł!
      Dlaczego tak się cieszymy? Bo realizacja tego projektu zmieni oblicze urzędu gminy i ZUK-u.

wprowadzimy zdalne odczyty wodomierzy i płatności online za wodę (system e-Woda). Dzięki temu nikt już
nie będzie musiał czekać na wizytę inkasenta, a rachunek ureguluje np. przez telefon.
stworzymy zupełnie od podstaw nowy system elektronicznego załatwiania spraw w urzędzie. Z punktu
widzenia mieszkańca: składasz wniosek i w tym samym momencie otrzymujesz dokument. Bez czekania    
i bez udziału urzędnika. Sprawa załatwiona. Potrzebujesz wypisu z ewidencji gruntów, zaświadczenia?
Dostaniesz to od ręki, cyfrowo podpisane i ważne tak samo jak dokument papierowy.
Stworzymy jedno miejsce – platformę do kontaktu – gdzie znajdziesz wszystkie dostępne e-usługi i załatwisz
sprawę przez 24 h na dobę! Chcesz zapłacić za wodę, lub podatek? A może sprawdzić stan swojej sprawy w
urzędzie? Nie ma problemu, zrobisz to za pomocą swojego indywidualnego konta, jak w bankowości
internetowej.
Znacząco zwiększymy bezpieczeństwo cyfrowe danych w urzędzie oraz wprowadzimy elektroniczny obieg
dokumentów jako główny system zarządzania sprawami.
Bo to pokazuje, że jesteśmy skuteczni w pozyskiwaniu środków unijnych. To nie był łatwy konkurs. Wniosek
był skomplikowany, a konkurencja duża. Złożono aż 144 wnioski. Dofinansowanie uzyskała mniej, niż
połowa. W tym nasza gmina!
Bo nie ucieknie nam okazja do tego, by iść z duchem czasu i unowocześniać usługi publiczne. Bez tego
dofinansowania by się to nie udało.

DUŻE DOFINANSOWANIE NA CYFRYZACJĘ


